
Zápis č. 6/6/2020 z riadneho rokovania Rady Rozhlasu a televízie Slovenska 
15. júna 2020 so začiatkom o 13,00 h. 

 
Prítomní členovia Rady RTVS: Igor Gallo, Dóra Hushegyiová, Jozef Chudík, Martin Kákoš, 
Jarmila Mikušová, Ildikó Nagy 
Neprítomní: Ľubomír Guman, Martin Kabát 
Hostia:  
PhDr. Jaroslav Rezník – generálny riaditeľ RTVS 
Mgr. Marek Knut – riaditeľ Sekcie GR RTVS 
Ing. Radka Doehring – riaditeľka Sekcie ekonomiky RTVS 
Mgr. Marek Ťapák –riaditeľ Sekcie programových služieb STV 
Mgr. Michal Dzurjanin – riaditeľ Sekcie programových služieb SRo 
Vahram Chuguryan – riaditeľ Sekcie spravodajstva a publicistiky RTVS 
Miesto konania: Zasadačka GR RTVS, 6. posch., Mýtna 1, Bratislava 
 
1. Otvorenie zasadnutia – schválenie programu rokovania 
Rokovanie zvolal otvoril a viedol predseda rady I. Gallo. Na začiatku rokovania privítal 
všetkých prítomných. Skonštatoval, že je prítomných 7 členov  Rady RTVS a rada je 
schopná uznášať sa. Z rokovania sa ospravedlnil M. Kabát. 
Navrhol, aby bod týkajúci sa Sekcie nových médií bol presunutý na ďalšie rokovanie Rady 
RTVS 
Členovia Rady RTVS vyslovili všeobecný súhlas s týmto návrhom. 
Ďalej navrhol, aby sa v bode 4f Rôzne prerokovala aj každomesačná informácia o aktuálnom 
stave projektu Generál a aj Informáciu o exekučnom konaní proti RTVS. 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 62/2020: 

1. Otvorenie zasadnutia – schválenie programu rokovania.  
2. Kontrola plnenia uznesení prijatých Radou RTVS v predchádzajúcom období. 
3. Stanovisko Rady RTVS k uzneseniu VKM č. 13 (spravodajca M. Kákoš) 
4. Operatívne informácie Rady RTVS a GR RTVS 
5. Rámcová správa o činnosti RTVS, o. i.:  

a) informácia o aktuálnom stave hospodárenia a plnenia programovej služby 
RTVS; 

b) informácia o návrhu na prevod/prenájom majetku RTVS (spravodajca M. 
Kabát);  

c) informácia o verejných obstarávaniach (spravodajkyňa J. Mikušová); 
d) informácia o zámere vstúpiť do zmluvného záväzku v zmysle par. 15 ods. 3 

písm. h) zákona č. 532/2010 Z. z. o RTVS (spravodajkyňa J. Mikušová);  
e) informácia o zmluvách nad 10 000 eur uzavretých v predchádzajúcom období 

(čl. 7 ods. 2 Štatútu Rady RTVS) (spravodajca M. Kabát); 
f) rôzne. 

6. Informácia o letnej programovej štruktúre RTVS (spravodajcovia J. Chudík a I. Nagy) 
7. Sťažnosti a podnety 
8. Rôzne  

 

Za: 7 / I. Gallo, Ľ. Guman, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš, J. Mikušová,  
I. Nagy / 

Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomný: 1 / M. Kabát / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
2. Kontrola plnenia uznesení prijatých Radou RTVS v predchádzajúcom období 
I. Gallo skonštatoval, že uznesenia z ostatných dvoch rokovaní (riadne a mimoriadne) sú 
splnené, okrem uznesení č. 59 a 61/2020, ktorých termín splnenia ešte neuplynul. K zápisu 
z ostatných rokovaní neprišla žiadna pripomienka.  
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I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 63/2020: 
Rada RTVS berie na vedomie správu o kontrole uznesení z predchádzajúceho obdobia. 
Uznesenie Vyhodnotenie Poznámka 

84./2011 Plní sa priebežne. Predkladanie zmlúv nad 100 000 7 dní vopred. 

28/2016 
Plní sa priebežne. Predkladanie správ: úhrady, súdne spory, plnenie 

záväzných ukazovateľov 

45.  Nevyhodnocuje sa.  

46.  Nevyhodnocuje sa.  

47.  Splnené.  

48.  Splnené.  

49.  Nevyhodnocuje sa.  

50.  Nevyhodnocuje sa.  

51.  Nevyhodnocuje sa.  

52.  Nevyhodnocuje sa.  

53.  Nevyhodnocuje sa.  

54.  Nevyhodnocuje sa.  

55.  Nevyhodnocuje sa.  

56.  Nevyhodnocuje sa.  

57.  Nevyhodnocuje sa.  

58.  Nevyhodnocuje sa.  

59.  Termín neuplynul.  

60.  Nevyhodnocuje sa.  

61.  Termín neuplynul.  

 
Za: 7 / I. Gallo, Ľ. Guman, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš, J. Mikušová,  

I. Nagy / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomný: 1 / M. Kabát / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
3. Stanovisko Rady RTVS k uzneseniu VKM č. 13 (spravodajca M. Kákoš) 
I. Gallo informoval, že uznesením č. 13 VKM požiadal Radu RTVS o riadne prešetrenie 
údajne neodôvodneného zastavenia minimálne jedného spravodajského príspevku, ktorý sa 
týkal komunikácie medzi vtedajším predsedom parlamentu A. Danko a A. Zsuzsovou. Rada 
RTVS sa týmto uznesením VKM zaoberala na mimoriadnom rokovaní 15.6. a uznesením č. 
51/2020 zriadila komisiu na prešetrenie údajných cenzúrnych zásahov v Sekcii 
spravodajstva a publicistiky v zložení: D. Hushegyiová, I. Nagy a M. Kákoš, aj za prípadnej 
účasti externých expertov na verejnoprávne vysielanie. 
M. Kákoš uviedol, že komisia si spravila plán, podľa ktorého vyhodnocovali údaje, ktoré 
dostávali. Stretli sa aj so zainteresovanými ľuďmi.  
Prečítal správu komisie: 

„SPRÁVA KOMISIE RADY RTVS NA PREŠETRENIE  ÚDAJNÝCH CENZÚRNYCH 
ZÁSAHOV V SEKCII SPRAVODAJSTVA A PUBLICISTIKY RTVS. 

 
 Výbor NR SR pre kultúru a médiá na svojom zasadnutí 12.5.2020 prijal uznesenie č. 
13, v ktorom konštatuje: „...že v súvislosti s vysielaním komunikácie medzi vtedajším 
predsedom parlamentu Andrejom Dankom a Alenou Zsuzsovou došlo k neodôvodnenému 
zastaveniu minimálne jedného spravodajského príspevku, ktorý sa tejto komunikácie týkal. 
Keďže výbor považuje vysvetlenie GR RTVS Jaroslava Rezníka v tejto veci na 
nedostatočné, výbor konštatuje, že konaním vedenia RTVS mohlo dôjsť k cenzúre, ktorú 
zakazuje Ústava SR. Svoje zistenia preto odstupuje Rade RTVS, ktorú zároveň žiada 
o riadne prešetrenie tejto veci. Výbor žiada predložiť správu o prešetrení tejto záležitosti do 
15.6.2020.“.     

Prioritnou úlohou Rady RTVS je dohľad nad dodržiavaním Zákona č. 532/2010, ktorý 
stanovuje RTVS povinnosť poskytovať nestranné, overené, neskreslené, aktuálne, 
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zrozumiteľné a vo svojom celku vyvážené a pluralitné informácie. Zároveň RTVS chráni a 
rešpektuje nezávislosť svojich programových pracovníkov a spolupracovníkov v súlade so 
Štatútom programových pracovníkov a spolupracovníkov. Preto akýkoľvek pokus 
o narušenie týchto princípov vníma Rada RTVS veľmi citlivo a považuje ho za zásah do 
charakteru verejnoprávneho vysielania. Je vo verejnom záujme preskúmať všetky 
podozrenia, ktoré by mohli mať súvislosť s vysielaním RTVS a s ovplyvňovaním jej 
nezávislosti. Aj preto v reakcii na uznesenie Výboru NR SR pre kultúru a média prijala Rada 
RTVS na svojom mimoriadnom zasadnutí dňa 27.5.2020 uznesenie č. 51/2020 v znení : 
Rada RTVS v súvislosti s uznesením Výboru NR SR pre kultúru a médiá č. 13 časť c/ 
z 12.5.2020, zriaďuje komisiu na prešetrenie údajných cenzúrnych zásahov v Sekcii 
spravodajstva a publicistiky v zložení: D. Hushegyiová, I. Nagy a M. Kákoš, aj za 
prípadnej účasti externých expertov na verejnoprávne vysielanie. 

Slovník mediálnej komunikácie vymedzuje pojem cenzúra ako : „... zámerný, 
inštitucionalizovaný a politicky podložený zásah štátnej moci do autorského zámeru či do 
informačného toku.“.  Komisia sa preto zamerala na prešetrenie, či v procese informovania 
(nešlo pritom len o jeden zmieňovaný príspevok, ale o celú fázu spravodajského pokrytia 
v rámci celej RTVS) o telefonickej komunikácii Andreja Danka s Alenou Zsuzsovou nedošlo 
k politicky motivovaným zásahom či tlakom. V zmysle svojho mandátu si preto vyžiadala od 
Sekcie spravodajstva a publicistiky všetky potrebné podklady, najmä pokrytie na rôznych 
plochách v SRo i STV touto témou, ale i stanoviská RTVS. Paralelne s tým komisia 
zrealizovala svoj vlastný monitorig odvysielaných spravodajských príspevkov vo vysielaní 
SRo.  

      Komisia uskutočnila viaceré vypočutia pracovníkov RTVS, ktorí boli do vysielania 
SRo v  čase inkriminovaného neodvysielania zaiteresovaní.  Dňa 3.6.2020 komisia vypočula 
stanovisko riaditeľa Sekcie spravodajstva a publicistiky p. Vahrama Chuguryana, vedúceho 
rozhlasovej časti spravodajstva p. Petra Nittnausa, tímlídra Radiožurnálu p. Otta Gornera, 
editorky vysielania zo dňa 29. januára p. Jany Šamovej. Z poskytnutých informácií vyplynulo 
: 

- Informáciu o existencii záznamu telefonickej komunikácie Andreja Danka 
s Alenou Zsuzsovou získala RTVS 28.1. o 17.00. Túto informáciu zaradila do 
vysielania Rádiožurnálu hneď o 18.00, keď bola aj súčasťou headlinu. Rozšírenú 
správu aj s reakciou hovorcu predsedu NR SR priniesol rozhlasový Rádiožurnál aj 
o 22.00. RTVS chcela priniesť  aj reakcie aktérov. Pripravovaný príspevok ešte  
nebol vo finálnej podobe, nachádzal sa iba v tzv. výrobnom priečinku ako časť 
príspevku, nebol teda v scenári.  Dôvodom, prečo sa pripravovaný príspevok 
v tomto vydaní  Rádiožurnálu neodvysielal, bolo podľa editorky p. Jany Šamovej 
a tímlídra Otta Gornera štandardné autonómne editorské rozhodnutie. 

- 29.1. odvysielal SRo informáciu v raňajších správach o 6.00. 
- Správa sa neobjavila v Rádiožurnály o 7.00. RTVS  čakala na právne stanovisko, 

či možno nahrávku vo zvukovej podobe aj zverejniť. (Toto právne stanovisko si 
komisia taktiež vyžiadala a má ho k dispozícii.) Rada RTVS požiadala v zmysle 
svojho uznesenia o názor aj nezávislých odborníkov.  PhDr. Josef Havel, bývalý 
programový riaditeľ Českého rozhlasu, uviedol : „Rozhodování o tom, zda a 
případně jak odvysílat informaci o záznamech telefonních hovorů (rozuměno 
odposlechů pořízených nejčastěji orgány činnými v trestním řízení), se odvíjí od 
řady okolností. Redakce mají při tomto rozhodování samozřejmě možnost si 
vyžádat a opřít se o právní podporu. To se týká i pořadí zprávy v agendě. Tím 
chci naznačit, že rozhodovací proces není v těchto věcech jednoduchý pokud jde 
o úniky a uveřejňování odposlechů, zejména těch částí odposlechů, které se 
týkají intimního či niterně soukromého obsahu“.  

- Správa o telefonickom kontakte odznela neskôr 29.1. o 12.00 v poludňajšom 
vydaní Rádiožurnálu, následne v Správach o 17.00 v rozšírenej podobe aj so 
stanoviskami politikov, v správach o 17.30 a v Rádiožurnále o 18.00, v Správach 
o 20.00 aj so stanoviskami... 

- V priebehu dvoch dní odznela správa v rôznej podobe vo vysielaní RTVS 
prevažne z prvej pozície (rozhlasová aj televízna časť) 53 krát. 
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Všetci zainteresovaní jednoznačne vylúčili akýkoľvek cenzorský zásah, porušenie 

princípu redakčnej nezávislosti či rozhodovania pod politickým tlakom. Uviedli, že k téme 
pristupovali s maximálnou zodpovednosťou a v rámci svojich pracovných kompetencií. Ak 
padlo rozhodnutie o nezaradení rozšíreného príspevku do Rádiožurnálu 28.1. o 22.00 a 
ranného Rádiožurnálu 29.1., dialo sa tak po vzájomnej dohode jeho editorky, tímlídra 
a vedúceho spravodajstva rozhlasovej časti.   
 Komisia RTVS vzala do úvahy všetky okolnosti a na základe svojho šetrenia 
dospela k záveru, že žiadne podozrenia z cenzúry sa nepotvrdili.              
 V zmysle uznesenia č. 51/2020 sme požiadali o stanovisko aj nezávislých 
odborníkov.  
PhDr. Josef Havel z Českého rozhlasu vo svojom stanovisku vyslovil názor : 

„Kodex Českého rozhlasu stanoví základní pravidlo takto: „19.1 Český rozhlas 
respektuje, že každý má právo na ochranu své osobnosti, zejména života a zdraví, občanské 
cti a lidské důstojnosti, jakož i soukromí, svého jména a projevů osobní povahy. Český 
rozhlas respektuje právo každého učinit předmětem svobodného rozhodnutí, co ze svého 
soukromí zpřístupní jiným osobám. Jestliže však počínání původně soukromé může 
ovlivnit věci veřejného zájmu (například výkon funkce nebo dodržování právních 
norem), může po zvážení všech okolností o takovém jednání informovat, a to zvláště 
ve vztahu k osobám veřejného zájmu.  
Ve světle tohoto pravidla mají tedy redakce za úkol vždy zvážit, jestli původně soukromé 
jednání může mít vliv na věc veřejného zájmu a samozřejmě poměřovat váhu práva na 
ochranu soukromí na jedné straně a váhu veřejného zájmu v daném případě. V případě 
Andreje Danka a informování o jeho telefonátech lze na základě poskytnutých informací 
dovodit, že pokud přední politik vedl intimní komunikaci s osobou, která byla obviněna ze 
závažného zločinu, bude veřejný zájem na informování o takové komunikaci dán a veřejnost 
by měla být informována. V souvislosti s uveřejněním takové zprávy je však současně třeba 
vyřešit související otázky včetně původu záznamu (autenticity), rozsahu užití případných 
výňatků či citací a reakce dotčených osob. 
Otázka výběru citací (a zda vůbec citovat) není triviální a rovněž musí být poměřována 
vahou veřejného zájmu. K zdravému redakčnímu prostředí patří v určitých ohledech rozdílné 
názory a vnitřní střety, které mohou pomáhat v rozhodování a zvážení všech rozhodných 
okolností. Ostatně tyto diskuse se vedou napříč sdělovacími prostředky (a to i zpětně). Běží 
o názorové střety, které s sebou tyto kauzy ze své podstaty nesou pro svou citlivost a 
balancování mezi dvěma a někdy i více hodnotami, na kterých stojí demokratický a 
právní stát“.  

Zo stanoviska predsedníčky Tlačovo-digitálnej rady SR a odborníčky na novinársku 
etiku pani Aleny Pánikovej uvádzame:   

„Verejnoprávne médiá majú povinnosť čo najkvalitnejšie a promptne informovať 
verejnosť o závažných  témach. Takou  informácia o telefonáte predsedu parlamentu  s 
osobou podozrivou zo závažnej trestnej činnosti v spoločensky mimoriadne citlivej kauze, 
hoci aj po štyroch rokoch,  nepochybne je.  
            Dôležitý je  záver, ku ktorému dospela špeciálna komisia, ktorú si Rada RTVS 
zriadila na prešetrenie podozrenia na cenzúru v tomto konkrétnom  prípade. Nemám dôvod 
domnievať sa, že komisia nevzala do úvahy všetky okolnosti: literu zákona či kvalitu postupu 
pracovníkov RTVS  ako verejnoprávnej inštitúcie v kontexte  novinárskej profesionality  a 
 etiky,  keď konštatovala, že  žiadne podozrenia z cenzúry sa nepotvrdili.   Pre riadne 
 fungovanie  RTVS je  nezávislosť od politických tlakov zásadná a Rada RTVS by mala 
byť považovaná za jej rešpektovaného garanta.“   

RTVS ako verejnoprávna inštitúcia má v demokratickej spoločnosti svoje 
nezastupiteľné miesto. Pravidlá jej fungovania sú legislatívne vymedzené v Zákone č. 532 
a z neho vyplývajúcich noriem, najmä Štatútom programových pracovníkov 
a spolupracovníkov RTVS. Uvádza sa v ňom, že je neprípustné, aby programový pracovník 
RTVS „...verejne prezentoval svoje politické alebo náboženské postoje prostredníctvom 
Rozhlasu a televízie Slovenska a ani v jeho mene...“ a ďalej „...zámerne prispôsoboval 
obsah programu alebo príspevku v prospech určitej záujmovej skupiny...“. Pre oblasť 
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spravodajstva a publicistiky štatút uvádza, že „... Rozhlas a televízia Slovenska je pri 
príprave a vysielaní spravodajských a publicistických programov nezávislá. Vylučuje zásah 
 politických, ekonomických, spoločenských a iných lobistických skupín do ich prípravy 
a vysielania. Okrem organizačných štruktúr RTVS nemá nikto vplyv ani právo 
rozhodnúť o zaradení alebo nezaradení spravodajského a publicistického programu 
do vysielania...“. Citujeme tieto ustanovenia pre zdôraznenie princípu redakčnej 
nezávislosti, ktorú považujeme za základný pilier média verejnej služby.  A ktorú by mali 
rešpektovať aj iní.“ 
 
I. Nagy uviedla, že im dalo dosť veľa práce, aby získali názory, ktoré sa objavili v správe a 
stojí si za tým, čo v správe napísali. 
D. Hushegyiová uviedla, že stanoviská pracovníkov Rádiožurnálu boli absolútne 
jednoznačné a súhlasí so znením predloženej správy. 
M. Kákoš doplnil, že programoví pracovníci sa zásadne ohradili voči akýmkoľvek nátlakom 
alebo prípadnej cenzúre.  
I. Gallo upozornil, že by chcel vedieť, či neodvysielaný príspevok obsahoval nejaké iné 
skutočnosti ako odzneli v tých 53krát opakovaných príspevkoch. 
M. Kákoš odpovedal, že tam neboli žiadne iné informácie. Má prepisy všetkých príspevkov. 
Za kľúčový považuje názor editorky, ktorá je kľúčová v celom reťazci a tá uviedla, že to bolo 
jej autonómne a nezávislé rozhodnutie.  
I. Gallo odcitoval z monitoringu, že v RTVS odzneli všetky spomínané inkriminované pasáže.  
I. Gallo po prestávke predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 64/2020 
Rada RTVS: 

a) na základe predloženej správy vypracovanej Komisiou Rady RTVS na 
prešetrenie údajných cenzúrnych zásahov v Sekcii spravodajstva a publicistiky 
RTVS konštatuje, že v súvislosti s vysielaním komunikácie medzi vtedajším 
predsedom parlamentu A. Dankom a A. Zsuzsovou sa nepotvrdili žiadne 
podozrenia z cenzúry. Išlo o štandardné autonómne editorské rozhodnutie 
zodpovedných pracovníkov RTVS. Predmetná informácia odznela v priebehu 2 
dní vo vysielaní RTVS 53 krát. 
 

b) poveruje predsedu Rady RTVS bezodkladne doručiť predmetnú správu komisie 
Výboru NR SR pre kultúru a médiá. 

 
Za: 7 / I. Gallo, Ľ. Guman, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš, J. Mikušová,  

I. Nagy / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomný: 1 / M. Kabát / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
4. Operatívne informácie Rady RTVS a GR RTVS 
I. Gallo informoval, že v zmysle uznesení rady inicioval stretnutia s prezidentkou SR 
a ministerkou kultúry SR. Stretol sa zatiaľ iba s ministerkou kultúry, diskusiu považuje za 
konštruktívnu, ministerka prejavila eminentný záujem, aby RTVS fungovala štandardným 
spôsobom. Z prezidentskej kancelárie zatiaľ žiadna informácia k stretnutiu neprišla. Takisto 
požiadal v zmysle uznesenia rady NKÚ o vykonanie kontroly v RTVS. 
J. Rezník informoval o personálnych zmenách v Sekcii spravodajstva a publicistiky. 
Rozviazaný pracovný pomer bol s H. Lyons a R. Bolješikom. Poverenou vedením Reportérov 
bola p. Začková. Informoval aj o začatí kontroly z MK SR. 
I. Nagy sa spýtala, či kontrola kontroluje všetky relácie zo zmluvy so štátom. 
J. Rezník odpovedal, že áno a ide o cca 58 tisíc faktúr a dokumentov.  
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5. Rámcová správa o činnosti RTVS 
a. informácia o aktuálnom stave hospodárenia a plnenia programovej služby RTVS 
R. Doehring odprezentovala základné ekonomické ukazovatele: 
„RTVS k 31.5.2020 dosiahla celkové príjmy vo výške 98,91 mil.€, čo predstavuje 61,43 % 
plnenie ročného rozpočtu.  Najvýznamnejší zdroj RTVS – daňové príjmy (úhrady za služby 
verejnosti) dosiahli k 31.5.2020 sumu 35,37 mil.€, čo predstavuje plnenie na 47,66 % 
ročného plánu. Vyššie percentuálne čerpanie vzniklo predovšetkým v dôsledku januárovej 
úhrady zamestnávateľov ako aj fyzických osôb za celý rok 2020. V porovnaní s mesačným 
plánom ide o nižšie čerpanie vo výške 536 tis.€. Do 31.5. 2020 RTVS obdŕžala 1,85 mil. € za 
staré dlhy týkajúce sa obdobia do 31.12.2019.  
RTVS komunikuje s MK SR v súvislosti s dofinancovaním vyššieho výpadku na úhradách 
ako je rozpočtovaných  
8 mil.€ v súvislosti s prijatím novely zákona č. 314/2019 Z.z., ktorá oslobodila od 1.1.2020 od 
platenia úhrady poberateľov dôchodkových dávok a dávok v hmotnej núdzi. Na základe 
poslednej aktuálnej analýzy ročný výpadok sa odhaduje vo výške 10,36 mil.€ t.j. vyšší 
výpadok vo výške 2,36 mil.€. 

  počet úľava 

2020 - počet 
mesiacov 
výpadok 

výpadok rok 
2020 mesačne 

Počet platiteľov 2,32 eur 291 329 
          2,32 
€  12 

          8 110 
599 €  

    675 883 
€  

Počet platiteľov 4,64 eur 
oslobodených od 
01/2020 20 795 

          4,64 
€  12 

          1 157 
866 €  

      96 489 
€  

Počet platiteľov 4,64 eur 
oslobodených od 
02/2020 6 337 

          4,64 
€  11 

             323 
440 €  

      29 404 
€  

Počet platiteľov 4,64 eur 
oslobodených od 
03/2020 2 722 

          4,64 
€  10 

             126 
301 €  

      12 630 
€  

Počet platiteľov 4,64 eur 
oslobodených od 
04/2020 2 783 

          4,64 
€  9 

             116 
218 €  

      12 913 
€  

Počet platiteľov 4,64 eur 
oslobodených od 
05/2020 1 713 

          4,64 
€  8 

                63 
587 €  

        7 948 
€  

Výpadok k 31.5.2020 
   

          9 898 
011 €       

Predpoklad - Počet 
platiteľov 4,64 eur 
oslobodených od 
06/2020 do 12/2020 19 504 

          4,64 
€  5,09 

             460 
515 €  

       90 499 
€  

SPOLU: 345 183 
  

        10 358 
526 €  

    925 766 
€  

Kompenzácia v rozpočte 
2020    

           8 000 
000 €  

Výpadok nad rozpočet    
           2 358 
526 €  

 
Z dôvodu COVID 19 RTVS predpokladá pokles príjmov z úhrad v roku 2020 vo výške 1,2 

mil.€ z dôvodu pozastavenia výziev na úhradu nedoplatku a oslovovania odberateľov 
elektriny neevidovaných v evidencii platiteľov úhrady.   

 
Nedaňové príjmy predstavovali k sledovanému obdobiu 4,27 mil. € t.j. plnenie na 67,27 %. 
Plnenie sa pohybuje mierne nad úrovňou mesačných plánov.  
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Z hľadiska grantov a transferov predstavuje tento príjem k 31.5.2020 sumu 17,03 mil. €, z 
čoho príjem zo Zmluvy so štátom na program predstavuje 11,5 mil.€ (STV 9,5 mil.€ a SRo 
2,0 mil.€) a na investície 1,5 mil.€. RTVS v januári obdržala prvú splátku vyplývajúcu zo 
zmluvy so štátom (50% z celkovej sumy). Vo februári RTVS obdržala dotáciu vo výške 4 
mil.€ v súvislosti s prijatím vládneho uznesenia č. 638/2019 z 18.decembra 2019, ktorými 
Vláda SR poskytla RTVS finančné zdroje ako kompenzáciu časti výpadku úhrad za služby 
verejnosti v dôsledku sociálneho dosahu zákona č.340/2012 Z.z. o úhrade za služby 
verejnosti. RTVS obdržala v roku 2020 finančné prostriedky v súvislosti s projektom obnovy 
administratívnej budovy Košice za účelom jej energetickej efektívnosti (eurofondy) vo výške 
34 468  € (investície). 
Celkové výdavky RTVS k 31.5.2020 predstavovali sumu 52,19 mil.€, t.j. 32,51 % plnenie 
ročného plánu. Záväzné ukazovatele t.j. bežné výdavky predstavujú 48,64 mil.€ - plnenie na 
32,73 % a kapitálové výdavky sú vo výške 3,56 mil. € - plnenie na 29,83 %.  
Celkový prebytok bol vo výške 46,72 mil. €.  
K sledovanému obdobiu boli záväzné ukazovatele dodržané.“ 
 
M. Ťapák uviedol, že programová štruktúra sa napĺňa podľa plánu. Informoval o rozbiehaní 
programov po uvoľnení koronakrízy.  
D. Hushegyiová sa spýtala na podujatia typu Slovenka roka, OTO a pod. 
M. Ťapák odpovedal, že programy tohto typu by mali byť. 
J. Chudík sa spýtal na finančné krytie rozprávky. 
M. Ťapák uviedol, že to nateraz vyzerá tak, že financie by mali byť. 
M. Dzurjanin uviedol hlavné vysielacie dominantny SRo za obdobie od ostatného rokovania.  
V. Chuguryan za spravodajstvo uviedol, že mapovali všetky dôležité udalosti. Uviedol 
jednotlivé hlavné témy, ktorými sa v spravodajstve zaoberali.  
M. Hajko za Sekciu šporu uviedol, že momentálne sa vysielajú na Trojke archívne prenosy. 
Rozbehli sa aj športové besedy.  
M. Kákoš sa spýtal, aká je asi sledovanosť tých archívnych prenosov. 
M. Hajko odpovedal, že nie raz boli v rámci Trojky jednotkou dňa v rámci sledovanosti. 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 65/2020: 
Rada RTVS berie na vedomie informáciu o aktuálnom stave hospodárenia a plnenia 
programovej služby RTVS.  
 
Za: 7 / I. Gallo, Ľ. Guman, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš, J. Mikušová,  

I. Nagy / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomný: 1 / M. Kabát / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
b. informácia o návrhu na prevod/prenájom majetku RTVS  
Nebol predložený žiaden materiál. 
 
c. informácia o verejných obstarávaniach 
M. Knut odprezentoval všetky prebiehajúce obstarávania z materiálu. 
J. Mikušová za DK skonštatovala, že sa materiálu podrobne venovali na DK a odporúča 
zobrať Rade RTVS na vedomie.  
I. Gallo navrhol, aby sa členovia Rady RTVS zúčastňovali na procese verejného 
obstarávania ako pozorovatelia. Aj v minulosti sa zúčastňovali členovia rady na niektorých 
verejných obstarávaniach.  
I. Gallo sa spýtal, či sú všetky obstarávania momentálne vzhľadom na aktuálnu situáciu 
nevyhnutné.  
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J. Rezník uviedol, že napríklad pri súťaži na kamery by bolo výhodnejšie súťaž zopakovať, 
lebo súčasná situácia môže vygenerovať nižšie ceny. Informoval o tom, že sa podarilo 
dohodnúť s EBU zníženie členských poplatkov.  
I. Gallo sa spýtal, ako vznikla predpokladaná hodnota zákazky pri kamerách 
s príslušenstvom. 
R. Skřivánek uviedol, že išlo o cenové ponuky etablovaných firiem na slovenskom trhu. 
I. Gallo sa spýtal, či je všetky časti zákazky schopný dodať jeden dodávateľ.  
R. Skřivánek uviedol, že budú to dodávať 4 firmy, ale nejde všetko iba o kamery a keby sa 
toto obstarávanie spojilo, tak by boli niektorí dodávatelia zvýhodnení.  
I. Gallo sa spýtal, ako sa rieši pozáručný servis.  
R. Skřivánek uviedol, že to už sa rieši podľa situácie a podľa toho o aké komponenty ide. 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 66/2020: 
Rada RTVS berie na vedomie informáciu o verejných obstarávaniach za predchádzajúce 
obdobie. 
 
Za: 7 / I. Gallo, Ľ. Guman, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš, J. Mikušová,  

I. Nagy / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomný: 1 / M. Kabát / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
d. informácia o zámere vstúpiť do zmluvného záväzku v zmysle par. 15 ods. 3 písm. h)  
M. Knut odprezentoval všetky predložené zámery.  
J. Mikušová uviedla, že všetky zámery boli predrokované na DK a odporúča rade, aby boli 
zobrané na vedomie. Pripomenula, že na ostatnom zasadnutí bol problém so zámerom 
Good TV a Milujem Slovensko, čo bolo následne kompletne vysvetlené a DK s tým po 
vysvetlení problém nemá. Spýtala sa ostatných členov rady, či sú aj oni spokojní 
s vysvetlením, aby rada mohla zobrať na vedomie aj tento zámer.  
Prebehla podrobnejšia diskusia o niektorých zámeroch.    
I. Gallo predložil návrhy na uznesenia a dal o nich hlasovať: 
Uznesenie č. 67/2020: 
Rada RTVS berie na vedomie informáciu o zámere vstúpiť do zmluvného záväzku v zmysle 
§ 15 ods. 3 písm. h) zákona č. 532/2010 Z. z. o RTVS vrátane zámeru so spoločnosťou 
Good TV s.r.o. – Dodatok č. 1 pri výrobe audiovizuálneho diela Milujem Slovensko. 
 
Za: 7 / I. Gallo, Ľ. Guman, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš, J. Mikušová,  

I. Nagy / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomný: 1 / M. Kabát / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
e. informácia o zmluvách nad 10 000 eur uzavretých v predchádzajúcom období (čl. 7 
ods. 2 Štatútu Rady RTVS)  
J. Mikušová informovala, že DK boli zodpovedané všetky otázky a nemá výhrady. Vyžiadali 
si podrobnejšie informácie k vybraným zmluvám.  
I. Gallo požiadal, aby na najbližšiu radu bol predložený zoznam zmlúv k športovým 
podujatiam, ktoré sa neuskutočnili alebo odložili a spôsob, akým sa to rieši. 
Prebehla krátka diskusia na objasnenie konkrétností pri niektorých zmluvách. 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 68/2020: 
Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie informáciu o zmluvách nad 10 000 € uzavretých 
od predchádzajúceho zasadnutia rady. 
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Za: 7 / I. Gallo, Ľ. Guman, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš, J. Mikušová,  
I. Nagy / 

Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomný: 1 / M. Kabát / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 

f.  
Informácia o projekte Generál 
J. Rezník informoval, že stále prebiehajú rokovania o Dodatku č. 4, ktorým sa majú nastaviť 
vzťahy tak, aby sa tento projekt dokončil. Dnes prebehla aj kontrolná projekcia už 
natočených scén. Momentálne je dohoda na termínoch, upresňuje sa presná textácia 
dodatku k zmluve. 
p. Balková, zodpovedná za projekt Generál v RTVS, doplnila, že momentálne prebiehajú 
veľmi tvrdé rokovania, keďže RTVS chce platiť len za už natočené veci, keďže doterajšie 
spôsoby platby sa neosvedčili. Natočných je zatiaľ cca 50%.  
I. Gallo sa spýtal, kedy sa podpíše tento dodatok. 
p. Balková odpovedala, že v tom momente, ako sa dohodnú na znení dodatku. Natáčanie by 
malo byť ukončené 31.3.2021 a ešte potom bude postprodukcia.  
M. Kákoš sa spýtal, či sú tam použité veci od oboch doterajších režisérov a či je táto zmena 
režisérov autorsky vysporiadaná. 
p. Balková odpovedala, že sú použité od oboch režisérov obrazy, ale doklad, ktorý dostali nie 
je úplnou garanciou, že sú tieto autorské práva vysporiadané. Dodatok sa však viaže aj na 
splnenie tejto skutočnosti. 
I. Gallo požiadal, aby rada dostala informáciu, keď bude podpísaný tento dodatok. 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 69/2020: 
Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie Informáciu o aktuálnom stave projektu Generál. 
 
Za: 7 / I. Gallo, Ľ. Guman, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš, J. Mikušová,  

I. Nagy / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomný: 1 / M. Kabát / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 

Informácia  o Exekučnom konaní proti RTVS v obchodnom spore so 
spoločnosťou Casual, s.r.o. 
I. Gallo informoval, že manažment požiadal o prerokovanie tohto bodu v neverejnom režime. 
Členovia Rady RTVS odhlasovali rokovanie v neverejnom režime. 
Po skončení neverejného režimu M. Kákoš predložil návrh na uznesenie a dal o ňom 
hlasovať: 
Uznesenie č. 70/2020: 
Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie Informácia  o Exekučnom konaní proti RTVS 
v obchodnom spore so spoločnosťou Casual, s.r.o. 
 
Za: 6 / Ľ. Guman, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš, J. Mikušová, I. Nagy / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomní: 2 / I. Gallo, M. Kabát / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
6. Informácia o letnej programovej štruktúre RTVS (spravodajcovia J. Chudík a I. 

Nagy) 
M. Ťapák odprezentoval letnú programovú štruktúru STV. Uviedol hlavné relácie a filmy na 
Jednotke, Dvojke a Trojke. 
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M. Dzurjanin odprezentoval letnú programovú štruktúru SRo.  
I. Nagy ako spravodajkyňa k rozhlasovej časti uviedla: 
„Letná programová štruktúra v jednotlivých rádiách RTVS je do veľkej miery poznačená 
pandémiou koronavírusu. Respektíve táto situácia má aj svoje pozitíva: usmerní pozornosť 
na krásy Slovenska. Na  turistické destinácie, na historické pamiatky, na pestrosti flóry  
a fauny krajiny. Rádio Slovensko počas júla a augusta nevysiela reláciu Z prvej ruky, ostatné 
programy sú nezmenené. Ale pribudne letná súťaž  Cesta okolo Slovenska – poslucháči 
môžu posielať fotografie miest, ktoré považujú na Slovensku za najkrajšie a môžu vyhrať 
lukratívne ceny. Letné  programy Regín sú najviac postihnuté koronakrízou, lebo sa zruší 
väčšina folklórnych festivalov, ktoré boli veľmi navštevované ale aj vo vysielaní populárne. 
Preto pre priaznivcov folklóru do Reginy celoplošne sú zaradené spomienkové relácie 
z predošlých ročníkov. Ako napr. z Myjavy, z Krakovian, z Východnej, zostrih 
z Novohradského festivalu, z Červeníka, z Horehronia  atď. Je veľmi dobrý a užitočný nápad 
a prirodzene aj program Atlas zelenej krásy, ktorý pomôže spoznať flóru okolo nás a vedie 
k ochrane rastlín. Do programu sa dostanú aj ponuky spoznávania domácich pútnických 
miest, (len na západnom Slovensku je ich 66), skanzenov, múzeí, hradov atď.  O tradičných 
letných mestských podujatiach Reginy budú informovať podľa toho, kde ktoré budú 
povolené. Rádio Devín v prúdovom vysielaní bude podrobne  informovať o kultúrnych 
udalostiach, ktoré sa uskutočnia a reprízujú niekoľko letných programov z predošlých rokov. 
Rádio FM podobne, ako v ostatných rokoch pripravuje tzv letné mixy slovenských 
disdžokejov, ktoré mali veľmi dobré ohlasy u poslucháčov. Druhou prioritou podľa 
predloženého materiálu by mal byť festival Pohoda, ktorý sa však podľa posledných 
dostupných informácií  neuskutoční, preto redakcia FM sa musí podľa toho zariadiť.   
Program Rádia RSI sa nebude meniť ani v lete. Do programu Rádia Patria sa vráti 
predpoludňajší publicistický prúd Obývačka, ktorý bol zastavený kvôli pandémii. Relácie 
budú zamerané na domáce dianie v kultúre, v cestovnom ruchu, na menšie spoločenské 
udalosti atď. Štruktúra letného národnostného vysielania sa nemení. Myslím si, že Rádiá 
nebudú mať ľahkú úlohu s prípravou zaujímavých reprízových programov zároveň so 
sledovaním aktuálnych dianí, či už v kultúre, vo svete hudby alebo v spoločenskom živote. 
Dúfam, že sa im to bude dariť.“ 
J. Chudík ako spravodajca k televíznej časti uviedol, že programová ponuka bude reflektovať 
sviatočné dni a významné výročia. Samotná štruktúra sa podľa neho veľmi nemení, mení sa 
obsah, bude viac repríz, ale podľa neho veľmi kvalitných. Súčasnú korona situáciu 
zohľadňuje aj televízia tým, že je zaradených dosť cestovateľských relácií a považuje to za 
pozitívne. K detským programom uviedol, že je rozvrstvené na celý deň.  
M. Kákoš predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 71/2020: 
Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie Informáciu o letnej vysielacej štruktúre RTVS. 
 
Za: 6 / Ľ. Guman, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš, J. Mikušová, I. Nagy / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomní: 2 / I. Gallo, M. Kabát / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
7. Sťažnosti a podnety 
A. Mozolák prečítal prehľad došlej pošty. 
M. Kákoš informoval, že k podnetom bude spracovaná odpoveď, k niektorým ešte príde 
stanovisko manažmentu RTVS.  
 
8. Rôzne  
M. Kákoš poďakoval prítomným za účasť a ukončil rokovanie Rady RTVS. 
 
 
V Bratislave 22.6.2020. 
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Zapísal: Adam Mozolák     
tajomník Rady RTVS 

Mgr. Igor Gallo 
       predseda Rady  

Rozhlasu a televízie Slovenska 
 
 
Kompletný zvukový záznam z rokovania Rady Rozhlasu a televízie Slovenska prehľadne 
usporiadaný podľa prerokovávaných bodov je možné si vypočuť na www.rtvs.sk. 
 
 
 
 
 
 
 

http://www.rtvs.sk/

